

## 教職員著作出版資助計劃 Staff Publication Scheme

聯合叢書系列《第六屆世界華文旅遊文學國際學術研討會文集——絲路之旅》已於 2018 年 10 月出版，由本院資深書院導師張雙慶教授及院長余濟美教授編著。此著作獲本院教職員著作出版資助計劃資助。

另本院教職員著作出版資助計劃現正公開接受申請。本計劃旨在鼓勵本院教職員積極從事研究及著述，並將研究成果或作品出版，從而提高教職員在其本身專業及學術界的地位，及令作品能夠獲得適當的評價及認同。本計劃全年均接受申請。歡迎本院教職員於本院網頁下載計劃詳情及申請表格。查詢請致電 3943 8654 與本院高級書院發展主任陸敏兒女士聯絡。



The publication, *Proceedings of the Sixth International Conference on Travel Writings in Chinese*, was published in October 2018 under the "United College Book Series". The book was edited by Professor Chang Song-hing, Senior College Tutor, and Professor Jimmy C M Yu, College Head. This publication was sponsored by the College Staff Publication Scheme.

Furthermore, the College Staff Publication Scheme is now open for submission. The main purpose of the scheme is to encourage the staff of United College to actively participate in research activities and to publish their findings. It is hoped that such publication will enhance the staff's professional and academic standing with recognition. Applications are welcome all year round. All College staff are welcome to download application form and guidelines of the scheme from the College webpage. For enquiries, please contact Ms Amy Luk, Senior College Development Officer at 3943 8654.

## 本院成員獲聯合書院傑出青年學者研究獎

### College Member Awarded the United College Early Career Research Excellence Merit Award

工程學院機械與自動化工程學系張立教授（左）榮獲聯合書院傑出青年學者研究獎，該獎項於 2019 年 1 月 25 日之書院聚會上頒發。本院同仁謹致賀忱！

Professor Zhang Li, Department of Mechanical and Automation Engineering, Faculty of Engineering (left) was awarded the United College Early Career Research Excellence Merit Award in the College Assembly on 25 January 2019. Our warmest congratulations to Professor Zhang!



## 書院學術研討會贊助計劃報告

### Report on UC Conference Sponsorship Scheme

於 2018 至 2019 年度聯合書院學術研討會贊助計劃的第一輪撥款中，書院贊助三個學系舉辦學術研討會，詳情如下：

In the first round allocation of the United College Conference Sponsorship Scheme 2018-2019, the College sponsored three departments to organise conferences as follows:

學系 Department	教職員 Staff Member	會議日期 Date of Conference	會議名稱 Name of Conference
統計學系 Department of Statistics	陳毅恆教授 Professor Chan Ngai-hang	14-15/8/2019	2019 NBER-NSF 時間序列國際會議 2019 NBER-NSF Time Series Conference

化學系 Department of Chemistry	李鴻基教授 Professor Lee Hung-kay	4/5/2019	The 26 <sup>th</sup> Symposium on Chemistry Postgraduate Research in Hong Kong
地理與資源管理學系 Department of Geography and Resource Management	陳宗誠教授 Professor Chan Chung-shing	15-17/5/2019	旅遊與可持續發展目標國際學術研討會 The International Conference on Tourism and the Sustainable Development Goals

## 國際會議津貼計劃報告

### Report on International Conference Grant Scheme

於 2018 至 2019 年度聯合書院國際會議津貼計劃的第二輪撥款中，書院資助六位教職員出席國際學術會議，詳情如下：

In the second round allocation of the College International Conference Grant Scheme 2018-2019, the College granted subsidies for six staff members to attend international conferences. Details are listed as follows:

教職員 Staff Member	學系 / 學院 Department / School	會議日期 Date of Conference	會議地點 Venue of Conference	會議名稱 Name of Conference
李詠恩教授 Professor Vivian W Y Lee	藥劑學院 School of Pharmacy	10-14/11-2018	西班牙巴塞隆拿 Barcelona, Spain	第 21 屆國際藥劑經濟學和成效研究學會歐洲年會 21 <sup>st</sup> ISPOR European Congress
姚治華教授 Professor Yao Zhi-hua	哲學系 Department of Philosophy	24-27/10/2018	西班牙薩拉曼卡 Salamanca, Spain	世界形上學大會 World Conference on Metaphysics
蕭錦華博士 Dr Siu Kam-wah	歷史系 Department of History	17-18/11/2018	中國杭州 Hangzhou, China	中國唐史學會第十三屆年會暨「唐代中國與世界」國際學術研討會 International Conference on T'ang China and the World
朱偉傑教授 Professor Chu Wai-kit	眼科及視覺科學學系 Department of Ophthalmology & Visual Sciences	6-9/3/2019	泰國曼谷 Bangkok, Thailand	第 34 屆亞太眼科學會大會 34 <sup>th</sup> Asia-Pacific Academy of Ophthalmology Congress
朱利民教授 Professor Chu Lee-man	生命科學學院 School of Life Sciences	22-23/10/2018	日本大阪 Osaka, Japan	第九屆廢物回收與管理世界會議 9 <sup>th</sup> World Convention on Recycling and Waste Management
周柏珍教授 Professor Janita P C Chau	那打素護理學院 The Nethersole School of Nursing	30/11/2018	南韓首爾 Seoul, Korea	2018 年延世國際護理會議 2018 Yonsei International Nursing Conference